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Αριθμ. Απόφασης 110/2021       Θέμα: «Περί απαλλαγής από την καταβολή τελών ελλιμενισμού του 

                                                                 ιδιοκτήτη του εκάστοτε σκάφους που επιχειρεί σε ασκήσεις 

                                                                 αντιρρύπανσης ή σε πραγματικά περιστατικά θαλάσσιας 

                                                                 ρύπανσης, καθώς και του ιδιοκτήτη γερανοφόρου οχήματος που 

                                                                 εξυπηρετεί τις ως άνω περιστάσεις»  

 

Στα νησιά Πάτμο και Λειψούς, σήμερα την 26
η
 του μηνός Νοεμβρίου έτους 2021, ημέρα 

Παρασκευή και ώρα 14:00, συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση, με τηλεδιάσκεψη, σύμφωνα με τις διατάξεις 

της παρ. 7 του άρθρου 6 του Ν. 3242/2004, της υπ’ αριθμ. ΔΙΑΔΠ/7841/19-04-2005 Κ.Υ.Α., του άρθρου 2 

του Ν. 4682/2020 (ΦΕΚ 76Α΄/03-04-2020) και της υπ’ αριθμ. 40/20930/31-03-2020 Εγκυκλίου του 

ΥΠ.ΕΣ., το Διοικητικό Συμβούλιο του Δημοτικού Λιμενικού Ταμείου Πάτμου, κατόπιν της υπ’ αριθμ. 

2006/22-11-2021 εγγράφου προσκλήσεως του Προέδρου του, που δημοσιεύθηκε στην ιστοσελίδα του και 

επιδόθηκε σε καθένα εκ των μελών, σύμφωνα με το άρθρο 6 του Κανονισμού για τη διοίκηση, διαχείριση 

και λειτουργία του ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π. και την παράγραφο 4 του άρθρου 67 του Νόμου 3852/2010 (Νέα 

Αρχιτεκτονική της Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωμένης Διοίκησης – Πρόγραμμα Καλλικράτης), όπου 

ορίζεται ότι: «Η πρόσκληση δημοσιεύεται στην ιστοσελίδα του δήμου. Η πρόσκληση επιδίδεται ή 

γνωστοποιείται στους συμβούλους τρεις (3) τουλάχιστον πλήρεις ημέρες πριν από την ημέρα που ορίζεται για 

τη συνεδρίαση. ...Αν δεν ορίζεται αντίκλητος ή πρόσφορο μέσο για τη γνωστοποίηση, αρκεί η δημοσίευση της 

πρόσκλησης στην ιστοσελίδα του δήμου». 

Αρχικά διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, σύμφωνα με την παράγραφο 3 του άρθρου 96 του Νόμου 

3463/2006, επειδή επί συνόλου εννέα (9) μελών ευρέθησαν παρόντα τα επτά (7). 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ  

1. Γαμπιέρης Αντώνιος, Πρόεδρος 5. Μάγγος Φώτιος, Δήμαρχος Λειψών 

2. Μελιανός Νικόλαος, Αντιπρόεδρος 6. Μακρή Άννα 

3. Κάβουρας Δημήτριος 7. Σεΐτη Πετρούλα 

4. Κανιαρού Ειρήνη  

 

ΑΠΟΝΤΕΣ 

1. Τσαμπαλάκης Νικήτας 
Αν και προσκλήθηκαν νόμιμα και έγκαιρα 

2. Κραουνάκης Γεώργιος, Λιμενάρχης Πάτμου 

 ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ                                                                           Απόσπασμα εκ του αριθμ. 18/2021 
 ΝΟΜΟΣ ΔΩΔΕΚΑΝΗΣΟΥ πρακτικού συνεδριάσεως Διοικητικού 
      ΔΗΜΟΣ ΠΑΤΜΟΥ                                                                             Συμβουλίου 

 ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΛΙΜΕΝΙΚΟ                                                                                                                                                                                                                               

    ΤΑΜΕΙΟ ΠΑΤΜΟΥ                                                                                          
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Παρίσταται, επίσης, η κα Κάππου Αναστασία, Διοικητική Υπάλληλος, για την τήρηση των 

πρακτικών. 

Ο Πρόεδρος εισηγήθηκε το 8
ο
 θέμα της ημερησίας διατάξεως και έθεσε υπόψη του Διοικητικού 

Συμβουλίου ότι για πρώτη φορά παρακολούθησε την άσκηση αντιρρύπανσης που έγινε πρόσφατα στην 

Πάτμο από την εταιρεία «ΜΕΤΟΠΗ», με τη συμμετοχή εθελοντών, τους οποίους ευχαριστεί. Διαπίστωσε 

ότι κάποιοι Πάτμιοι προσφέρουν, εκτός από τις προσωπικές τους υπηρεσίες, το σκάφος που τοποθετεί το 

πλωτό φράγμα και το γερανοφόρο όχημα που μεταφέρει το πλωτό φράγμα του Λιμεναρχείου Πάτμου, το 

οποίο χρησιμοποιείται στις ασκήσεις. Για το λόγο αυτό, προτείνει την απαλλαγή από τα τέλη ελλιμενισμού 

του ιδιοκτήτη του σκάφους που επιχειρεί σε αυτές τις περιπτώσεις. Επίσης, τυχαίνει και ο ιδιοκτήτης του 

γερανοφόρου οχήματος να έχει ένα σκάφος και προτείνει και την δική του απαλλαγή από την καταβολή 

τελών ελλιμενισμού, εις ένδειξη ότι το Λιμενικό Ταμείο έχει το κοινωνικό πρόσωπο να τους απαλλάξει. 

Φυσικά, θα υπάρξει δέσμευση από την πλευρά τους ότι όποτε ζητηθεί η συμμετοχή τους σε άσκηση 

αντιρρύπανσης ή σε πραγματικό περιστατικό ρύπανσης θα ανταποκριθούν. Κατόπιν, ο Πρόεδρος πρότεινε 

την απαλλαγή των προαναφερθέντων από την καταβολή τελών ελλιμενισμού των σκαφών τους και ρώτησε 

τον Δήμαρχο Λειψών κ. Μάγγο Φώτιο αν υπάρχει παρόμοια περίπτωση σκάφους ιδιώτη, που επιχειρεί για 

το λόγο αυτό στους Λειψούς. 

Στη συνέχεια, το λόγο έλαβε ο Δήμαρχος Λειψών κ. Μάγγος Φώτιος, που ανέφερε ότι είναι πολύ 

χαρούμενος που ο Πρόεδρος έφερε αυτό το θέμα, διότι πραγματικά όλα αυτά τα χρόνια στους Λειψούς 

υπάρχει ένα συγκεκριμένο σκάφος που συμμετέχει στις ασκήσεις, ιδιοκτησίας ενός επαγγελματία ψαρά, που 

είναι και πολύτεκνος και δεν έχει ζητήσει ποτέ τίποτα. Προφανώς, ο συγκεκριμένος δεν θα σωθεί με αυτή 

την απαλλαγή, αλλά είναι μια ηθική ικανοποίηση γιατί προστρέχει και μάλιστα τώρα πήρε και τα κλειδιά 

των λουκέτων από το κοντέινερ που είναι αποθηκευμένα τα υλικά αντιρρύπανσης, προκειμένου να το 

συντηρεί. Έτσι, αισθανόμαστε και εμείς λίγο καλύτερα, γιατί ανταποδίδουμε στο ελάχιστο αυτή την 

προσφορά. Ήδη του τηλεφώνησε και τον ενημέρωσε, γιατί το θεώρησε πολύ σημαντικό και χάρηκε και ο 

ίδιος για αυτή την πρόταση. Τέλος, ο Δήμαρχος Λειψών ενημέρωσε το Σώμα ότι αναφέρεται στον κ. 

Σκλαβούνο Βασίλειο. 

Ακολούθως, το λόγο έλαβε ο Αντιπρόεδρος κ. Μελιανός Νικόλαος, που ανέφερε ότι αυτό το πράγμα 

είναι εθελοντισμός, αλλά ο εθελοντισμός για το Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο δεν μπορεί να ανατρέψει 

νομοθεσία του κράτους. Είναι σαν να λέμε ότι ο πυροσβέστης που έχει δηλώσει εθελοντισμό πρέπει να 

απαλλαγεί από την εξόφληση λογαριασμών ρεύματος. Το ΦΕΚ δεν ανατρέπεται επειδή μια φορά το χρόνο 

υπάρχει ένας εθελοντής. Άλλωστε, σε περίπτωση που λείπει, ο Λιμενάρχης μπορεί να «αρπάξει» όποια 

βάρκα θέλει και να την πάει. Προτείνει το σκάφος που το έκαναν και παλιότερα να τραβάει το φράγμα, 

χωρίς λεφτά. Αν τα υπόλοιπα μέλη νομίζουν ότι ο εθελοντισμός μπορεί να ζημιώνει το Λιμενικό Ταμείο και 

να ανατρέπει ΦΕΚ, να το ψηφίσουν. Ο καθένας είναι υπεύθυνος για αυτό που θα ψηφίσει. Ο ίδιος διαθέτει 
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τη λάντζα ασφαλείας αφιλοκερδώς για να συνδράμει όταν γίνεται άσκηση και ανά πάσα στιγμή, όπως το 

κάνει και σε διάφορες άλλες περιπτώσεις. 

Έπειτα, το λόγο έλαβε ο Πρόεδρος, που ανέφερε ότι προτείνει τα συγκεκριμένα άτομα, διότι 

εννοείται πως έχουν και κάποια πείρα από όλα αυτά τα χρόνια που συμμετέχουν στις ασκήσεις. 

Κατόπιν, το λόγο έλαβε ο Δήμαρχος Λειψών κ. Μάγγος Φώτιος, που ζήτησε να αναφερθεί σε δύο 

πράγματα, διότι χάνουμε την ουσία: 

α) Ο εθελοντισμός είναι ακριβώς αυτό που περιγράφει ο κ. Μελιανός, αλλά δεν είναι εθελοντισμός να βάζει 

κάποιος πετρέλαια από την τσέπη του ή να συντηρεί τα κοντέινερ με δικά του έξοδα (για γράσσα κλπ). 

Τουλάχιστον στους Λειψούς δεν ζήτησε κανένας αυτή την απαλλαγή και άλλωστε ο συγκεκριμένος ιδιώτης 

κάνει αυτή την δουλειά εδώ και δεκαπέντε χρόνια. 

β) Ο κάθε οργανισμός, το κάθε συλλογικό όργανο, θα πρέπει να δείχνει τον «εθελοντισμό» του, δηλαδή το 

καλό του πρόσωπο και να ενισχύει τέτοιου είδους συμπεριφορές. Αυτά τα πράγματα δεν μπαίνουν στη 

ζυγαριά με τη λογική «κερδίζουμε πέντε, χάνουμε δέκα». Δίνουμε παράδειγμα στην κοινωνία ότι ο φορέας 

έχει κοινωνικό πρόσωπο και δεν είναι η εφορία ή η Α.Α.Δ.Ε. Δεν μας ζητήθηκε κάτι τέτοιο, αλλά εμείς 

αισθανθήκαμε ότι πρέπει να το κάνουμε. 

 Απαντώντας στον Δήμαρχο Λειψών, ο Αντιπρόεδρος επισήμανε ότι δεν αντιλέγει, αλλά η Υπηρεσία 

μας είναι Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο και έχει ΦΕΚ. Αν υπάρχει νομοθεσία που λέει ότι μπορούμε να το 

κάνουμε, να το κάνουμε. Αλλά ο ίδιος δεν θα ψηφίσει αντίθετα με νόμο του κράτους. Ωστόσο, θα 

συμφωνούσε να βγάζαμε ένα ποσό και να το δίναμε. 

 Έπειτα, το λόγο έλαβε η κα Κανιαρού Ειρήνη που επισήμανε ότι ο εθελοντισμός είναι κάτι 

προσωπικό, επειδή ο καθένας θέλει και το κάνει. Ρώτησε τί θα κάνουμε αν του χρόνου έχουμε πέντε 

εθελοντές, δηλαδή αν θα ληφθεί Απόφαση για απαλλαγή από την καταβολή τελών για κάποιο χρονικό 

διάστημα ή αν θα το αφήσουμε ανοιχτό.  

 Στη συνέχεια, το λόγο έλαβε ο Πρόεδρος που τόνισε ότι οπωσδήποτε είμαστε ανοιχτοί εφόσον 

κάποιος άλλος επιθυμεί να συμμετάσχει, αν και δεν νομίζει ότι θα βρεθούν εθελοντές λόγω της απαλλαγής 

από τα λιμενικά τέλη, παρόλο που θα το ευχόταν. Οι συγκεκριμένοι άνθρωποι συμμετέχουν όλα αυτά τα 

χρόνια και δεν ζήτησαν να απαλλαγούν, αν και όταν π.χ. κινείται εάν γερανοφόρο όχημα έχει έξοδα ή όταν 

διατίθεται ένα σκάφος για άσκηση υπάρχει κίνδυνος να πάθει κάποια ζημιά. Ωστόσο, αυτοί οι άνθρωποι δεν 

σκέφτηκαν έτσι και η προτεινόμενη απαλλαγή είναι μία αναγνώριση.  

Ακολούθως, η κα Κανιαρού Ειρήνη ρώτησε εάν πρέπει η Απόφαση αυτή να έχει ετήσιο χαρακτήρα. 

Απαντώντας, ο Πρόεδρος σημείωσε πως αν κινηθούμε με αυτό το σκεπτικό και αποφασίσουμε ότι για το 

2021 δεν θα πληρώσουν τέλη ελλιμενισμού αυτοί που συμμετείχαν στην προχθεσινή άσκηση, τότε θα 

πρέπει για το 2022 να ψάξουμε να βρούμε σκάφος που να πληροί τις προϋποθέσεις και ο πηδαλιούχος του 

να γνωρίζει τί πρέπει να κάνει για να τοποθετηθεί το πλωτό φράγμα και όλες τις υπόλοιπες σχετικές 

εργασίες. Αν το σκεφθούμε έτσι, όποιος θέλει να εκδηλώσει το ενδιαφέρον του, ας έλθει να μας 

ενημερώσει. Μέχρι, όμως, να βρεθεί κάποιος άλλος, να είναι το συγκεκριμένο σκάφος που συζητάμε. 
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 Κατόπιν, το λόγο έλαβε ο κ. Κάβουρας Δημήτριος που ανέφερε ότι είναι η πρώτη φορά που το 

Δημοτικό Λιμενικό Ταμείο κάνει μία πρόταση να «ανταμείβεται» έστω και ηθικά ο εθελοντής που το κάνει 

αυτό τόσα χρόνια. Εάν ξαφνικά βρεθούν άλλοι τρεις – τέσσερις – πέντε εθελοντές που θα δηλώσουν ότι θα 

ασχοληθούν επειδή θα έχουν οφέλη, τότε αυτό δεν λέγεται εθελοντισμός. Εθελοντισμό αποτελεί αυτό που 

κάνουν αυτοί που στηρίζουν τόσα χρόνια το Λιμενικό Ταμείο έμπρακτα και η προτεινόμενη απαλλαγή από 

την καταβολή των τελών ελλιμενισμού των σκαφών τους αποτελεί μια ανταπόδοση. 

 Επανερχόμενος ο Αντιπρόεδρος κ. Μελιανός Νικόλαος δήλωσε ότι διαθέτει λάντζα για αυτό το 

σκοπό. 

 Έπειτα, το λόγο έλαβε ο Πρόεδρος που πρότεινε την απαλλαγή από την καταβολή των τελών 

ελλιμενισμού των σκαφών τους, για τα έτη 2021 και 2022, των: 

α) Γρύλλη Β. Χριστοδούλου, επειδή επιχειρεί με το σκάφος του όλα τα προηγούμενα χρόνια στις ασκήσεις 

αντιρρύπανσης και τις πραγματικές ρυπάνσεις, 

β) Δαλαρή Εμμανουήλ, επειδή με τα γερανοφόρο του όχημα μεταφέρει το πλωτό φράγμα και  

γ) Σκλαβούνου Βασιλείου, πρώην μέλους του Δ.Σ. της Υπηρεσίας μας, διότι επιχειρεί με το σκάφος του σε 

αυτές τις περιπτώσεις στους Λειψούς. 

 Ο Δήμαρχος Λειψών κ. Μάγγος Φώτιος δήλωσε ότι συμφωνεί με την πρόταση του Προέδρου και 

συμπλήρωσε ότι η διαδικασία αυτή απαιτεί πολλή εμπειρία, όσον αφορά στην αγκυροβόληση του πλωτού 

φράγματος κ.λπ. Επίσης, υπάρχουν άγραφοι κανόνες και νόμοι και η κοινωνία θα βάλει στο περιθώριο 

όποιον τυχόν κινηθεί εκ των υστέρων.  

Στη συνέχεια, ο Πρόεδρος κάλεσε τα μέλη να αποφασίσουν σχετικά. 

   Το Διοικητικό Συμβούλιο μετά από διαλογική συζήτηση κι αφού έλαβε υπόψη του την εισήγηση του 

Προέδρου, το άρθρο 65 του Νόμου 3852/2010 και το άρθρο 4 του Κανονισμού για τη διοίκηση, διαχείριση 

και λειτουργία του ΔΗ.ΛΙ.ΤΑ.Π., 

 

Α π ο φ α σ ί ζ ε ι  κ α τ ά  π λ ε ι ο ψ η φ ί α 

 

Την απαλλαγή από την καταβολή τελών ελλιμενισμού των σκαφών τους, για τα έτη 2021 και 2022, των: 

α) Γρύλλη Β. Χριστοδούλου, επειδή επιχειρεί με το ιδιόκτητο σκάφος του στις ασκήσεις αντιρρύπανσης και 

τα πραγματικά περιστατικά θαλάσσιας ρύπανσης στην Πάτμο, 

β) Δαλαρή Εμμανουήλ, επειδή με τα γερανοφόρο του όχημα μεταφέρει εντός της νήσου Πάτμου το πλωτό 

φράγμα στις ανωτέρω περιπτώσεις και  

γ) Σκλαβούνου Βασιλείου, διότι επιχειρεί με το ιδιόκτητο σκάφος του στις ασκήσεις αντιρρύπανσης και τα 

πραγματικά περιστατικά θαλάσσιας ρύπανσης στους Λειψούς. 

 

Μειοψήφισε ο Αντιπρόεδρος κ. Μελιανός Νικόλαος. 
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Η Απόφαση αυτή πήρε αριθμό 110/2021. 

 

Για το σκοπό αυτό συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφεται ως εξής: 

     

         Ο Πρόεδρος                                                                               Τα Μέλη 

   Γαμπιέρης Αντώνιος                                               Μελιανός Νικόλαος – Κάβουρας Δημήτριος 

                                                                                          Κανιαρού Ειρήνη –  Μάγγος Φώτιος  

                                                                                              Μακρή Άννα – Σεΐτη Πετρούλα         

                                                                                                                                                                                                                                                                                                         

Ακριβές Αντίγραφο 

Πάτμος, 08/12/2021 

     

            Ο Πρόεδρος                                                                                            Η Ειδική Γραμματέας 

 

 

 

      Γαμπιέρης Αντώνιος                                                                                      Κάππου Αναστασία 
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